
Szesnasta sesja Rady Miejskiej 
29 stycznia 2008 roku w Trzcińsku-Zdroju 

 
 

P R O T O K Ó Ł Nr XVI/ 2008 
 

Z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 
29 stycznia 2008 roku 

 
 

Miejsce obrad –sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Trzcińsku-Zdroju 
 
Czas rozpoczęcia obrad - godz. 1308

 
Czas zakończenia obrad - godz. 1604

 
Rada w składzie - 15 Radnych 
 
W obradach uczestniczyło – 15 Radnych 
 

 
Co stanowi – 100% 
 

 /lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W obradach uczestniczyli: sołtysi, przedstawiciele zakładów pracy i instytucji z terenu gminy 
Trzcińsko – Zdrój, burmistrzowie gminy, skarbnik gminy 
  

/lista obecności stanowi załącznik Nr 2 i 3 do niniejszego protokołu/. 
 

Obrady XVI sesji otworzył i przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej pan Józef Szott, który 
przywitał wszystkich zebranych: radnych, burmistrzów, sołtysów i wszystkich gości obecnych na 
sesji. 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził quorum według listy obecności 15 radnych obecnych na 15 
osobowy skład rady.  
 
 
Do punktu I. 1 Przyjęcie porządku dziennego obrad.
 
Przewodniczący obrad- Przystępujemy do przyjęcia porządku obrad, który został dostarczony 
radnym wraz z zawiadomieniem o dzisiejszej sesji.  
 
Inspektor Sylwia Tyrpa – Burmistrz Gminy wnosi wycofanie z porządku obrad uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (druk Nr XVI/ 157/08) oraz uchwały w sprawie 
udzielenia Kierownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej pełnomocnictwa do podpisywania umów, 
porozumień partnerskich oraz podejmowania wszelkich czynności związanych z realizacją 



partnerskich projektów systemowych w ramach Priorytetu VII Promocja Integracji Społecznej 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego. (druk Nr XVI/ 161/ 08) oraz uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie „Planu odnowy 
miejscowości Góralice na lata 2007-2015” (druk Nr XVI/, 162/ 08) ponieważ takich zmian w 
planach odnowy wsi będzie więcej i przygotowane zostaną na przyszłą sesję. 
O poszerzenie porządku obrad o uchwały w sprawach: 
1. wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości będącej w zasobach Agencji 

Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa Oddział Terenowy w Szczecinie (druk Nr XVI/163/08 
2. wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości będącej w zasobach Agencji 

Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa Oddział Terenowy w Szczecinie (druk Nr XVI/164/08 
3. wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości będącej w zasobach Agencji 

Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa Oddział Terenowy w Szczecinie (druk Nr XVI/165/08 
4. wyrażenia zgody na nabycie na własność Gminy Trzcińsko-Zdrój nieruchomości od Gminnej 

Spółdzielni „Samopomoc Chłopska” w Trzcińsku-Zdroju ( druk Nr XVI/166/07 
5. uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2008. (druk Nr 

XVI/167/07) 
 

 
Czy są inne wnioski 
 
 
Proponowany porządek obrad XVI sesji Rady Miejskiej: 
 
I.   Sprawy regulaminowe: 
1.  otwarcie obrad i stwierdzenie quorum, 
2.   przyjęcie porządku dziennego obrad, 
3.   przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 
II . Informacja Burmistrza Gminy. 
III. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
IV. Interpelacje i zapytania radnych. 
V. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI/76/2007 Rady 
Powiatu w Gryfinie z dnia 5 kwietnia 2007r. w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpital Powiatowy w Gryfinie. (druk Nr XVI/157/08) 
2. w sprawie zaopiniowania projektu Planu Ochrony dla Cedyńskiego Parku Krajobrazowego (druk 
Nr XVI/158/08 
3. w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca gminy Trzcińsko- Zdrój na Burmistrza Gminy 
Trzcińsko- Zdrój ( druk Nr XVI/ 159/ 08) 
4. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trzcińsko-Zdrój na rok 2008. (druk Nr XVI/160/ 08) 
5. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości będącej w zasobach Agencji 
Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa Oddział Terenowy w Szczecinie (druk Nr XVI/161/08 
6. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości będącej w zasobach 

Agencji Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa Oddział Terenowy w Szczecinie (druk Nr 
XVI/162/08 

7. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości będącej w zasobach 
Agencji Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa Oddział Terenowy w Szczecinie (druk Nr 
XVI/163/08 

8. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na własność Gminy Trzcińsko-Zdrój nieruchomości od 
Gminnej Spółdzielni „ Samopomoc Chłopska” w Trzcińsku-Zdroju (druk Nr XVI/164/08 
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9.  w sprawie uchwalenia Gminnego programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2008. (druk 
Nr XVI/165/08) 

VI. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  
VII. Wolne wnioski i informacje. 
VIII. Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący obrad- kto jest za przyjęciem porządku obrad ze zmianami: 
 
- za- 15- głosów  
 
Przewodniczący obrad- porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Do punktu I. 3 Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 
 
Przewodniczący obrad- protokół został podpisany przez radnych, którzy się z nim zapoznali i 
proponuję przyjąć protokół z poprzedniej sesji bez odczytywania. 
 
- za- 15- głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdzam, że protokół z XV sesji Rady Miejskiej został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
 
Do punktu II.  Informacja Burmistrza Gminy. 
 
Informację odczytał Burmistrz pan Zbigniew Kitlas- informacja stanowi załącznik Nr 4 do 
niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący obrad -Czy są pytania? 
 
Radny pan  Marek Rutka-  o co chodzi o odwołanie od decyzji starostwa do ulicy Sienkiewicza. 
 
Burmistrz gminy pan Zbigniew Kitlas-  na ul Sienkiewicza i ul. Krótkiej była awaria. Naprawiał to 
pan Zalewski i musieliśmy się zwrócić do Starostwa o zajęcie pasa drogowego, nie zostało to 
zrobione, bo powstała tam kurzawka i zostało zakończone i zgłoszone wysłaliśmy faksem, ale 
dopiero po 10 dniach oni przyjechali to sprawdzić. 
 
Przewodniczący obrad- ile sobie naliczyli. 
 
  
Burmistrz gminy pan Zbigniew Kitlas-  około 30 tys. zł. Musimy tyle zapłacić. W informacji 
odpowiem jaka jest to dokładna kwota. 
 
  
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
Do punktu III. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
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Przewodniczący obrad- w okresie miedzy sesyjnym uczestniczyłem w zebraniach wiejskich, na 
których przedstawiana była uchwała intencyjna w sprawie likwidacji szkoły. Odbyło się spotkanie z 
gronem pedagogicznym. Prezentowaliśmy tam uchwałę i proponowaliśmy rozwiązania dotyczące 
stosunku pracy nauczycieli. Oczekujemy również na dopowiedz od Rady Pedagogicznej. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
 
Do punktu IV. Interpelacje i zapytania radnych.
 
Przewodniczący obrad-  do Biura Rady nie wpłynęły na piśmie żadne interpelacje, ani zapytania 
radnych.  
 
 
 
Do punktu V. 1. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały  
w sprawie zmiany uchwały nr VI/76/2007 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia  
5 kwietnia 2007r. w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej Szpital Powiatowy w Gryfinie. ( druk Nr XVI/ 157/ 08)
 
O godzinie 1320 – wyszedł radny pan Marian Michniacki. 
Stan radnych na sali 14. 
 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor pani Sylwia Tyrpa- jest to projekt uchwały jaki przesyła 
nam Rada powiatu w Gryfinie na posiedzeniu wspólnym komisji stałych, był pan ze Starostwa 
powiatowego i uchwałę przedstawiał. 
 
 
Przewodniczący obrad-  proszę o stanowisko komisji. 
 
Przewodnicząca komisji wspólnej pani  Teresa Noga-. Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie 
jednym głosem za. 
 
Przewodniczący obrad- czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad - odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 

- za- 4 – głosy 
- przeciw- 4- głosy 
- wstrzymało się – 6- osób 

 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała nie została podjęta. 
 
/Projekt uchwały druk Nr XVI/157/08 stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
O godzinie 1339- przewodniczący obrad ogłosił przerwę. 
 

 4



O godzinie 13 43- obrady zostały wznowione. 
 
Przewodniczący obrad- została poddana uchwał pod głosowanie i wynik jest wiążący jest to tylko 
opinia i otrzymają taka odpowiedz. Może ona być głosowana po raz drugi jeśli zostanie wniesiona  
na sesję. 
 
 
Do punktu V. 2. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu Planu 
Ochrony dla Cedyńskiego Parku Krajobrazowego (druk Nr XVI/158/08)
 
Przewodniczący obrad-  nikt nie przyjechał z parków krajobrazowych. 
 
Radny pan  Mieczysław Krzemiński-  jak nie mamy uzasadnienia to należy to wycofać, bo żeby nie 
popełnić błędu. Żeby później mieszkańcy nie mieli problemów jak przy rozpadzie. 
 
Przewodniczący obrad- musimy głosować. 
 
Radny pan  Franciszek Kwiatkowski-  jest łatwo stworzyć duży okrąg. A później nie można nic 
zrobić. 
 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor pani Sylwia Tyrpa- jest to plan ochrony dla tego parku. 
 
Przewodniczący obrad- czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
 

- za- 0 – głosów 
- przeciw- 2- głosy 
- wstrzymało się – 13- osób 

 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwala nie została podjęta. 
/Projekt uchwały druk Nr XVI/158/08 stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 
 
 
Do punktu V. 3. Podjęcie uchwały  w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca 
gminy Trzcińsko- Zdrój na Burmistrza Gminy Trzcińsko- Zdrój ( druk Nr XVI/ 
159/ 08) 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Franciszek Kwiatkowski- nasza komisja zapoznała się  
z dokumentami. Pan Kwiatkowski odczytał protokół z posiedzenia komisji rewizyjnej co stanowi 
załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu. Są tu odpowiedzi kierowane z Urzędu i innych instytucji. 
 
Przewodniczący obrad- czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono. 
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Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 15 – głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
/Uchwała Nr XVI/157/08 stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu/ 
 
Do punktu V. 4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Trzcińsko-Zdrój na rok 2008. (druk Nr XVI/ 160/ 08) 
 
Przewodniczący obrad- Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię w sprawie 
prognozowanej kwoty długu. Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas- budżet na rok 2008 jest moim budżetem. Poświeciłem dużo 
czasu na przygotowanie tego projektu, został on stworzony z wizją rozwoju całej gminy. Nigdy do 
tej pory nie było przewidywanych nakładów na rozwój Gminy a szczególnie na miejscowości 
wiejskie. Wszystko było uzgadniane z mieszkańcami i radami sołeckimi. W związku z tym, 
zwracam się  do radnych, by ten budżet przegłosować. Bo chce by rok 2008 wszedł do historii jako 
rok wielkich inwestycji w naszej gminie. Co nie znaczy ze to będą wszystkie inwestycje. Chce 
skorzystać z funduszy unijnych. Zwracam się z prośbą do radnych o pozytywne zaopiniowanie. 
Propozycje inwestycji przedstawi pan Edmund Zioła. 
 
Zastępca Burmistrza pan  Edmund Zioła-  budżet zaplanowany na 2008r. Planujemy 6 288 162 zł 
na inwestycje. Zabezpieczenie mamy mniejsze. Chce zasygnalizować inwestycje w roku 2008. Jest 
to w ogóle 84 zadania. W 2008r. Planujemy zakończyć budowę Wodociągów jest to już na etapie 
finalizującym się. Zakończenie przewidujemy do końca marca, ale wykonawca twierdzi, że zrobi to 
szybciej. Już część została zapłacona w roku 2007. Dostarczenie wody do miejscowości Czyste, na 
dokumentację i na wymianę sieci wodociągowej na ul Dworcowej w Trzcińsku. Przy okazji będzie 
wymieniana magistrala poniemiecka. Remont ul Wodnej w Trzcińsku-Zdroju. Mamy 36 tys. zł na 
dokupienie kostki brukowej, ponieważ zerwiemy łaty asfaltu i żeby była zrekonstruowana  i chcemy 
to zrobić swoimi siłami. Modernizacja drogi w Gogolicach jest to 300 metrów, jutro jesteśmy 
umówieni na rozmowy w sprawie trwalszej technologii. Taką emulsją asfaltową. Chcemy rozpocząć  
wymianę przystanków PKS rozpoczynamy to od 2008r., i to będzie trwało do 2011 roku i dalej. 
Budowa szlaku pieszo - rowerowego na trasie Trzcińsko - Strzeszów i w planie transgraniczny tak 
jest to zapisane. Układamy się z zarządem dróg powiatowych. Na spotkaniu podnieśliśmy ten temat. 
Będzie to ścieżka, która będzie wiodła ze Strzeszowa do Trzcińska i jest to ważne, bo dzieci ze 
Strzeszowa nie są dowożone. Rozpoczynamy modernizację placów zabaw i będzie to sukcesywnie 
robione we wszystkich miejscowościach. Zakup nieruchomości i gruntów, działka w Sołectwie. W 
Piasecznie jest to działka na zamianę, by uruchomić złoża borowin. Zakup zestawu komputerowego 
do urzędu. Rezerwa na inwestycje to 30 tys.zł. Na remont budynku szkoły w Stołecznej. Pierwszy 
etap tego remontu to wymiana pokrycia dachowego z papy i eternitu. Jak nam się uda dofinansować 
to z unii to jest 100% wydatków na szkołę w Stołecznej i istnieje szansa na pozyskanie pieniędzy. 
Odrestaurowanie szkoły w Trzcińsku, na dokumentację 13 tys. zł. W ramach rewitalizacji chcemy 
wykonać elewację przedszkola. Chcemy wykonać wjazd przeciw pożarowy na teren Gimnazjum 
mamy zabezpieczone 15 tys. zł. Remont budynku ośrodka zdrowia i musimy wykonać 
dokumentację. Adaptacja obiektów na zakład rehabilitacji. W tym roku wykonujemy dokumentację, 
ustalamy zakres wszystkich świadczeń by można było wykorzystywać borowiny jest to 20 tys. zł a 
320 jest zabezpieczone w przyszłym roku. Jednak jak znajdziemy dofinansowanie unijne to 
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rozpoczynamy w tym roku. Wykonanie kanalizacji w Trzcińsku na Ostrzewce i w Góralicach jest to 
jeden wniosek składany. To ponad 4 500 000 zł liczymy na dofinansowanie z Unii Europejskiej. 
Budowa kanalizacji w Strzeszowie, w tym roku chcemy zrobić dokumentację i będzie pan Sołtys z 
mieszkańcami rozmawiał. Budowa działki na składowisku odpadów. Rozbudowa oświetlenia w 
Stołecznej i Gogolicach chcemy rozbudować brakujące lampy. Rozwój infrastruktury kulturalnej to 
remont świetlic w tym roku mamy 370 tys. zł. Mamy pozycję zorganizowania przedszkoli dla 3-5 
latków i nie ma nigdzie bazy, by takie przedszkola działały. Ostatnio mamy szkolenia na odległość 
dla mieszkańców wsi i okazuje się, że w całej Gminie nie ma miejsca ani świetlicy, by można było 
to robić. Remont Ratusza, wniosek jest już zrobiony. Liczymy, że w tym roku nam się uda. Remont i 
rozbudowa szatni w Piasecznie, jest to tylko na dokumentacja, ale jak za 10 tys. zł udałoby się 
wybudować siłami własnymi. Budowa dwóch boisk przy hali jest to z programu boisko w każdej 
Gminie. I mamy lokalizacje i wydaliśmy swój akces przystąpienia do tego programu. To wszystkie 
zadania jakie planujemy. 
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- chcę przedstawić jeszcze raz zmiany jakie zostały w toku 
prac nad budżetem wniesione do projektu budżetu. Budżet w obecnym kształcie jest zmieniony w 
stosunku do projektu pierwotnego w szeregu pozycjach i zmieniają się dochody i wydatki z uwagi na 
wzrost zadań inwestycyjnych. W sumie te nakłady zabezpieczone na 2008r. Jest to kwota 6 288 162 
zł. Jest to wzrost o pand 3 miliony złotych. Konieczność zmiany w stosunku pierwotnym wynikało z 
przyjętych planów odnowy miejscowości i mają one odzwierciedlenie w planie wieloletnich planów 
inwestycyjnych.  Zadania priorytetowe znajdą się i zostaną przyjęte do dofinansowania. I będą przy 
udziale środków pomocnych realizowane. Ja szczegółowo omawiałem zmiany na połączonym 
posiedzeniu komisji i wyraziły one pozytywną opinie, co do zmian autopoprawki burmistrza. 
Polegają one na tym, że dochody budżetu przedkładanego w porównaniu do pierwotnego projektu 
wzrastają o około 2 miliony  i dotyczy to trzech źródeł dochodów. Jest to wzrost w dochodach 
bieżących i majątkowych. W bieżących jest to w całości do dowolnych wpłat osób fizycznych 
związanych z realizacja imprez masowych i realnych jest to w kilku działach klasyfikacji. Drugi 
tytuł wzrostu są to przewidywane dalsze wpływy ze sprzedaży obiektów poprodukcyjnych i jest to 
770 i są to wpłaty z tytułów nabycia prawa własności i dotyczy to budynku mleczarni. Dalszy wzrost 
zakładamy, że dwa nasze zdania inwestycyjne w zakresie kanalizacji w Góralicach i Ostrzewce będą 
finansowane przy udziale dotacji rozwojowej. Jest to w odniesieniu do PROW i zakładamy, że na to 
zadanie dostaniemy tych dotacji na kwotę 2 087 000 zł. Zmiana dotyczy również wzrostu wydatków 
budżetowych, jest to wzrost o 23 224 000 zł. W tym wydatki bieżące i wzrost wydatków na zadania 
inwestycyjne. I zmianie ulegają załączniki NR 1 ,2 ,4 do projektu uchwały, a także ulega zmianie 
załącznik NR 3. dokonując korekty tego załącznika uczyniliśmy stan środków na rachunku budżetu 
Gminy i dochodów i wydatków za rok budżetowy 2008. nie ulegają zmianie rozchody, to jest 332 
200 zł a ulega zmianie kwota przychodów, które się zwiększają o 783 200 zł i wzrastają w 
przychodach kredyty o kwotę  1 310 zł. Ulega korekcie w dół pozycja 8 w przychodach z kwoty 1 
332 200 zł na kwotę 806 zł. Są to wolne środki na rachunku bankowym na dzień 30 grudnia 2007r. I 
mogą one brać udział w finansowaniu zadań i spłacie już zaciągniętego kredytu. Mam tu na myśli 
finansowanie zadnia dotyczącego zaopatrzenia w wodę Tchórzno i Wesołą. Weszło szereg 
drobniejszych zadań dotyczących oświetlenia i innych zadań i stan na rachunku bankowym to 948 
000 zł, w tym dochody subwencji oświatowej i dochody OPS. Plan przychodów i rozchodów ma 
odzwierciedlenie. Zmiana dotyczy również zmniejszenia rezerw celowych w pierwotnym projekcie 
one opiewały na kwotę 381 490 zł. Nie zmieniły się rezerwy na zarządzanie kryzysowe i zmiany 
zmniejszenia rezerw celowych dotyczą w szczególności. Zmniejszyliśmy rezerwę na inwestycje i 
zakupy inwestycyjne i wzrosła rezerwa celowa na wydatki bieżące sołectw o 10 tys. zł.  100 tys. zł 
jest dotacji dla klubów sportowych a 10 tys. zł jest to dotacja dla innych jednostek i tu są koła 
gospodyń wiejskich na zadania w zakresie upowszechniania kultury. Wzrosły również wydatki 
bieżące na świetlice o 30 tys. zł. W tym 10 tys. zł jest na zakup strojów i instrumentów muzycznych. 
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Jedna świetlica będzie zorganizowana tak, że na stałe będzie zatrudniona osoba, która będzie 
kierownikiem. 
 
Przewodniczący obrad- proszę o przedstawienie stanowiska komisji. 
 
Przewodnicząca komisji wspólnej pani  Teresa Noga- Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie. 
 
Przewodniczący obrad-  czy są pytania? 
 
Radny pan Marek Rutka- co z wodą w Chełmie Górnym nie ma tego w budżecie i co z 
pojemnikami do selektywnej zbiórki odpadów. 
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- mówiliśmy o rezerwie celowej na zakupy inwestycyjne, ta 
kwota 90 tys. zł rozkłada się na te lata 2008 i 2014. W 2008 r. rezerwa jest to 30 tys. zł a w dalszych 
latach po 10 tys. zł. Rezerwami dysponuje Burmistrz i jemu przysługuje prawo rozwiązywania tych 
rezerw. Rezerwy na inwestycje mogą być one przenoszone na zadania dotyczące zakupów 
inwestycyjnych i na wprowadzeni drobnych zadań, których rozpoczęcie i zakończenie jest w danym 
roku budżetowym. Jest tu zadanie z gospodarką gruntami. 30 tys. zł są to wielkości, do których  
dochodzą nieprzewidziane wydatki. Pojemniki na śmieci jest to zadanie nie inwestycyjne, ale zostało 
uwzględnione w Gminnym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. I jest to załącznik 
nr 6. do uchwały budżetowej jest to pozycja w wydatkach. Woda w Chełmie Dolnym ma iść z 
rezerwy celowej, bo nie wiadomo jaka była kwota.     
 
Przewodniczący obrad – w uchwale jest błąd i proszę wpisać, że upoważniamy Burmistrza a nie 
Zarząd. Odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 

- za- 14 – głosów 
- wstrzymała się 1- osoba 

 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta większością głosów. 
 
/Uchwała Nr XVI/158/08 stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Do punktu V. 5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
przejęcie nieruchomości będącej w zasobach Agencji Nieruchomości Rolnej 
Skarbu Państwa Oddział Terenowy w Szczecinie (druk Nr XVI/161/08)

 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor pani Sylwia Tyrpa-  jest to nieodpłatne przejęcie 
nieruchomości w obrębie miejscowości Stołeczna. Jest to droga, która jest wpisana w plan odnowy 
miejscowości. 
 
Przewodniczący obrad- czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 15 – głosów 
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Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
/Uchwała Nr XVI/159/08 stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu/ 
 
Do punktu V. 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
przejęcie nieruchomości będącej w zasobach Agencji Nieruchomości Rolnej 
Skarbu Państwa Oddział Terenowy w Szczecinie (druk Nr XVI/162/08) 
 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor pani Sylwia Tyrpa-  jest to nieodpłatne przejecie 
nieruchomości w obrębie miejscowości Piaseczno. Jest to droga, która jest wpisana w plan odnowy 
miejscowości. 

 
Przewodniczący obrad- proszę o przedstawienie stanowiska komisji. 
 
Przewodnicząca komisji wspólnej pani  Teresa Noga- Komisja zaopiniowała wszystkie trzy projekty 
pozytywnie. 
 
Przewodniczący obrad- czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 15 – głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
/Uchwała Nr XVI/160/08 stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu/ 
 
Do punktu V. 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
przejęcie nieruchomości będącej w zasobach Agencji Nieruchomości Rolnej 
Skarbu Państwa Oddział Terenowy w Szczecinie (druk Nr XVI/163/08) 

 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor pani Sylwia Tyrpa-  jest to nieodpłatne przejecie 
nieruchomości w obrębie miejscowości Gogolice. Jest to droga, która jest wpisana w plan odnowy 
miejscowości. 
 
Przewodniczący obrad- czy są pytania? 
 
Radny pan  Franciszek Kwiatkowski-  są to drogi miedzy blokami ale należy się zastanowić nad 
większym obszarem, są tam też działki gdzie jest boisko sportowe i ogródki. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 15 – głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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/Uchwała Nr XVI/161/08 stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu/ 
 
Do punktu V. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na 
własność Gminy Trzcińsko-Zdrój nieruchomości od Gminnej Spółdzielni 
„Samopomoc Chłopska” w Trzcińsku-Zdroju (druk Nr XVI/164/07)

 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor pani Sylwia Tyrpa- jest to nabycie na własność Gminy 
nieruchomości po byłym sklepie w Piasecznie z przeznaczeniem na świetlicę terapeutyczna. Od 
stycznia świetlica ta nie dział i dlatego chcemy stworzyć taka świetlice w tym sklepie. 
 
Przewodniczący obrad- proszę o przedstawienie stanowiska komisji. 
 
Przewodnicząca komisji wspólnej pani  Teresa Noga- Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie. 
 
Przewodniczący obrad- czy są pytania? 
 
Radny pan  Zbigniew Wiśniewski- na jakim etapie są ustalenia z GS. 
 
Przewodniczący obrad- proszę zadawać pytania dotyczące uchwały. Głosujemy nad uchwała  
upoważniająca Burmistrza do podjecie działań. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 

- za- 13 – głosów 
- wstrzymały się –2- osoby 

 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta większością głosów.. 
 
/Uchwała Nr XVI/162/08 stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu/ 
 
Do punktu V. 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2008. (druk Nr XVI/165/07)

 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor pani Sylwia Tyrpa- jest to gminny program 
Przeciwdziałania narkomani skierowany głównie do młodzieży Gimnazjalnej i spójny z programem 
opracowanym w Gimnazjum. 
 
Przewodniczący obrad- czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 

- za- 14 – głosów 
- wstrzymała się – 1- osoba 

 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta większością głosów. 
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/Uchwała Nr XVI/163/08 stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 
O godzinie 1502- przewodniczący obrad ogłosił przerwę. 
 
O godzinie 15 12- obrady zostały wznowione. 
 
Do punktu VI. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  
 
Zastępca Burmistrza pan Edmund Zioła-  na interpelacje pana Rutki został udzielona odpowiedź 
pismem z dnia 27 września 2007 r. Oprócz tego na sesji 27 września radny Rutka informacje ustną 
pan otrzymał. Radny znów zwrócił się o wyjaśnienia i uważamy, że nasze są wyczerpujące. Jak jest 
za mało to proszę sprecyzować pytania i otrzyma pan odpowiedz na piśmie. Otóż na początku sesji 
było zapytanie, jakie były koszty za zajęcie pasa drogowego? Dokładnie naliczono nam koszty 31 
488 zł naliczył za 40 dni a wyłączenie drogi powinno być za 28 dni. Różnica jest to prawie 10 tys. zł 
i będziemy się mniej upominać. Jeśli chodzi o to, na jakim etapie rozmowy jesteśmy z GS? 
Spotkaliśmy się z panem prezesem i ustaliliśmy zasady i za długi oddamy ten obiekt my 
dokonaliśmy inwentaryzacji a wiem, że wczoraj została dokona ocena przez rzeczoznawcę. 
Działania są szybkie.  
 
 
Do punktu VII. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący obrad-  odczytał pismo jakie wpłynęło do rady przed sesją odbyło się spotkanie z 
mieszkańcami wiosek z obwodu szkolnego Gogolic. Jest to pismo i treść tego pisma każdy z 
radnych otrzyma.  

Pismo stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu. 
 
 
Sołtys wsi Gogolice pani Monika Zawisza- proszę by ten  list był wraz z załącznikami przeczytany 
w sposób prawidłowy.  
 
Przewodniczący obrad-  na ten temat będziemy dyskutować na komisji oświaty. 
 
Radny pan  Mieczysław Krzemiński- w okręgu gdzie jest szkoła w Gogolicach była Szkołą w 
Chełmie Górnym i Dolnym i Rosnowie. Jest tu druga nieścisłość bo dzieci z Rosnowa wyjeżdżały z 
przystanku 620 a w tej chwili z Gogolic będą wyjeżdżały 7 45 to są nieścisłości. 
 
Przewodniczący obrad-  wpłynęło pismo od pana Edwarda Iwańskiego. Oraz od pana Mariana 
Michniackiego, Pana Ryszard Myka i Pani Alicji Kałużniak o rezygnacji z Klubu dla Wspólnego 
Dobra. Jednocześnie otrzymałem pismo o założenie przez te osoby nowego Klubu „ Odnowa Wsi”. 
 
Radny pan  Marek Rutka- wpłynęło również pismo do pana Kozaka, prezesa Kółka Rolniczego 
oraz Pismo od Rolników naszej Gminy do Biura Rady. 
 
Przewodniczący obrad-  wpłynęły dwa pisma do Pana Kozaka do mnie kierowane i pan Kozak 
otrzymał odpowiedź Ta sprawa była omawiana na komisji. A drugie pismo kierowane przez 
Rolników Gminy Trzcińsko-Zdrój, na komisji w czwartek przedstawiałem pismo i tam było pytanie 
i komisja się ustosunkowała czy wracamy do zmiany podatku rolnego i komisja większością głosów 
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stwierdziła, że nie wracamy. I wówczas powiedziałem, że zawsze możemy wrócić jak będzie taka 
uchwała przygotowana i może pan jako radny to wnieść na sesji. 
 
Radny pan  Marek Rutka-  pismo wpłynęło od rolników a nie od pana Rutki więc należy rolnikom 
udzielić odpowiedzi. Rolnicy zwracają się z prośbą, mówił pan, żebym wprowadził uchwałę, ale po 
komisji. Za tym, aby zmienić stawkę podatku głosowało 3 radnych Wiśniewski, Rutka i Kałużniak i 
bezzasadne było wnoszenie tego ponownie. I należy czytać wszystkie pisma i odpowiadać. 
 
Przewodniczący obrad-  okres KPA pozwala mi na ustosunkowanie się do tego i otrzyma 
odpowiedź pierwszy człowiek na liście i ja ta odpowiedź zredaguje i na tej komisji zostałem 
uprawomocniony do odpowiedzi rolnikom. 
 
Radny pan  Marcin Czesyk- czy działka na ul. Chojnickiej została przejęta od tego pan i czy można 
ja już uporządkować. 
 
Radny pan  Marek Rutka-  w poprzedniej Wiadomościach Chojeńskich ukazał się artykuł, którym 
jest mowa o powołaniu grupy działania Dolno Odrzańskie Stowarzyszenie chcą tu wstąpić gminy 
oświacie, a nie ma gminy Trzcińsko-Zdrój i odbędzie się spotkanie integracyjne dzisiaj, na którym 
chce się dowiedzieć, bo wiele mówimy o drogach powiatowych ale widzę, że na realizacji Gmina 
Trzcińsko i powiat. Jak pan będzie próbował załatwić problem dróg? Pragnę złożyć interpelacje, bo 
chcemy wyremontować 7 świetlic. Chce wiedzieć, na jakich zasadach będą one funkcjonowały i 
chce taka odpowiedz na piśmie. 
 
Przewodniczący obrad-  podjęliśmy uchwałę, że przystępujemy do takiego lidera w innej okolicy i 
w tej chwili są prowadzone rozmowy przyjęcia naszej gminy i nie możemy należeć do dwóch 
organizacji. Bo nim powstanie ten lider to minie dwa, trzy lata.  
 
Pani Róża Ryczańczyk-  odbyło się spotkanie na temat lidera w Urzędzie Marszałkowskim. 
Wszystkie założenia lidera zostały zmienione i były robione prezentacje. Nie było opiekuna od 
strony Urzędu Marszałkowskiego. Stowarzyszenia maja powstać do III kwartału. Nie ma gwarancji, 
że w ramach tego lidera pozyska się te pieniądze. Jak Mieszkowie nie przystąpiły to może lepiej z 
nimi pogadać, bo wówczas jest to bardziej efektywne. W ramach lidera są Gminy duże i małe a im 
więcej jest wspólnego tym lepiej. Gmina nie może przystąpić  do dwóch liderów. 
 
Zastępca Burmistrza pan Edmund Zioła-  nie wiemy jak będzie zachwycał się powiat. Oni szukają 
oszczędności, a najlepiej im wychodzi oszczędzając na drogach powiatowych i oni tego nie 
ukrywają. W zeszłym roku w styczniu miał zadłużenie 31 milionów i powinien być tam już zarządca 
komisaryczny. Pan Starosta robi to kosztem dróg powiatowych. Mieliśmy pozycje, by wydać 100 
000 zł z budżetu Gminy, ale z warunkiem, że zainwestują w drogach powiatowych i pół roku to 
wówczas Starostwo chce żebyśmy im wpłacali pieniądze to zaczną rozmawiać. My się na to nie 
zgadzamy. Na ostatnim spotkaniu zaproponowaliśmy chodniki i remonty dróg, strategicznie dola 
Gminy. Cały ciąg dróg na południe jest dewastowany. Oni nie wiedzą, co będzie z tymi drogami.  
Myślę, że pomysł Przewodniczącego był niezły, By zablokować im drogę koło Starostwa. 
 
Przewodniczący obrad-  ja się z tego wycofałem, bo uchowaliśmy budżet, a w komisji będzie 
starosta i jak zrobimy taki manewr to byśmy nie pozyskali tych środków. 
 
Zastępca Burmistrza pan Edmund Zioła-  jak będziemy mieli świetlice to będziemy o tym mówić, 
na pewno nie damy pieniędzy bez programu. Musi być oferta, wyliczone pieniądze i musi to przejąć 
Rada Sołecka. 
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Przewodniczący obrad-  co pan Prezes Klubu z Piaseczna na pomysł byście zaangażowali się w 
budowę szatni? 
 
Radny pan Zbigniew Wiśniewski- na ten rok jest tylko 10 tys. zł., ale porozmawiam z 
mieszkańcami. 
 
Przewodniczący obrad-  ale jak wy się zaangażujecie będzie szybciej. 
 
Sołtys sołectw a Górczyn pan Roman Sieńczak-  mają być wyremontowane świetlice, a kiedy 
będzie remontowana w Górczynie. 
 
Zastępca Burmistrza pan Edmund Zioła-  nie ma tu ustalonego, które pierwsze, a które ostatnie.  
A jak wyremontujemy pierwsze to kolejne wyremontujemy ze zwrotu pieniędzy. Na pewno u pana 
trzeba to zabezpieczyć.  
 
Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas-  sprawa jest już ku finałowi ale jest trudność w dziale ksiąg 
wieczystych. 
 
Radny pan Zbigniew Wiśniewski-  teren pod szatnią nie jest Gminny tylko agencyjny. 
 
Pani Aleksandra Zielińska- członek PSL- może przy hali postawić tablice i pisać jakie są 
wydarzenia. I było by więcej ludzi na widowni. Chce ogłosić informację, że w dniu 26 powstało 
Koło PSL i myślę, że będziemy mogli artykułować nasze zdanie. Nie ma tu żadnych partii a to 
powinno być nawet w małych społecznościach, a Komitety są tylko przy wyborach i jest to partia z 
ogromnymi tradycjami. Ja zostałam Prezesem Zarządu. 
 
Radny pan  Marcin Czesyk- coraz więcej pytań jest o prawa własności gruntów i należy to spisać i 
ubiegać się o pozyskanie tych gruntów. Należy to zrobić jednym dokumentem i czy można uzyskać 
pieniądze na zagospodarowanie tych działek? 
 
Do punktu VIII. Zakończenie sesji. 
 
O godzinie 1604 – przewodniczący obrad zamknął XVI sesję Rady Miejskiej. Dziękując wszystkim 
za przybycie.  
 
 
 
Protokołowała: 
Sylwia Tyrpa 
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